
Energies renovades per avançar
Mai hauríem pensat que en un sol mandat 
podrien succeir tants esdeveniments socials, 
mediambientals, polítics i econòmics que inci-
dissin de manera tan crítica en l’agenda mu-
nicipal i en l’execució del programa de govern 
tal com el teníem plantejat.

De quatre anys, realment n’hem pogut apro-
fitar la meitat. Podríem dir que ha estat un 
mandat complicat, i així ha estat, però ens 
agrada més destacar que hem estat resilients 
davant les adversitats i que hem estat capa-
ços d’afrontar i gestionar els esdeveniments 
amb les eines i recursos que teníem a prop i 
mantenint-nos al servei de la ciutadania amb 
la proximitat que ens agrada.

Seria injust pensar que ho hem fet tots sols. 
Tots els celranencs i les celranenques hem fet 
un gran esforç per resistir i continuar malgrat 
les decisions i imposicions d’altres adminis-
tracions. Cal donar les gràcies també a totes 
les entitats culturals, educatives, esportives i 
socials per haver continuat treballant i organit-
zant-se per portar a terme les seves activitats.

Per la nostra part hem fet tot el possible per 
assolir els compromisos que dúiem al progra-
ma, i les mesures que no s’han pogut dur a 
terme, en cas que mantinguin la seva vigèn-
cia, les tornarem a proposar en el nostre prò-
xim programa electoral amb la voluntat ferma 
de tirar-les endavant al més aviat possible.
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David Planas, alcalde de Celrà:  
«Toca fer polítiques valentes destinades 
a la majoria de la població per garantir  
el benestar i la qualitat de vida»

T’esperaves arribar a ser alcal-
de de Celrà i ser escollit en un 
lloc tan emblemàtic per al po-
ble i per a la teva professió?

Tothom era conscient que en Da-
ni plegaria i així ho anava recor-
dant, fins que tot es va accele-
rar. Feia temps que en parlàvem 
però sense concretar, i de cop 
tothom de la llista es va haver 
d’anar posicionant. Després de 
parlar-ho amb la família i veu-
re que tenia el suport de tota la 
llista, vaig decidir fer el pas en-
davant. Va ser molt especial que 
els representants del poble que 
m’ha vist néixer i créixer decidis-
sin creure en mi i votar-me com 
a nou alcalde de Celrà, i més a 
l’Ateneu. Va ser molt emocionant 
dir les meves primeres paraules 
a l’escenari del teatre on des de 
ben petit vaig decidir que el tea-
tre seria la meva professió.

Què destacaries d’aquests dar-
rers anys de govern de la CUP 
al poble?

S’ha fet molt bona feina, sobre-
tot una molt bona gestió dels re-
cursos: s’ha aconseguit retornar 
el deute amb els bancs i deixar 
unes arques municipals capaces 
d’afrontar els nous reptes amb 
recursos propis. Alhora s’han 

millorat o ampliat tots els serveis 
públics, i s’ha situat Celrà com a 
referent en molts àmbits: gestió 
de residus, eficiència energètica, 
renovables, serveis educatius, 
serveis per a la gent gran, polí-
tiques juvenils i de participació, 
cultura... Sempre anem avançats 
entre 5 i 10 anys en les polítiques 
públiques, i molts municipis o 
ens supramunicipals utilitzen les 
innovacions a Celrà com a exem-
ple. El 2013 apliquem el porta a 
porta i no ens segueix quasi nin-
gú; deu anys després, tothom a 
la comarca està implementant el 
mateix sistema. El 2017 comen-
cem a promocionar l’autoconsum 
fotovoltaic, el 2018 fem la primera 
instal·lació municipal a l’Ateneu i 
tot seguit a la potabilitzadora, les 
piscines, el Centre Cultural La 
Fàbrica, l’escola L’Aulet...; cinc 
anys més tard, molts ajuntaments 
també comencen a fer-ho. 

ENTREVISTA
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costos és molt important. Les 
despeses han augmentat tant en 
obres i serveis com en les fac-
tures de gas i electricitat. Totes 
les empreses que treballen per a 
l’Ajuntament estan repercutint a 
la factura municipal l’encariment 
de productes i d’energia que pa-
teixen. Ho hem vist en les obres 
de la piscina i o en el nou concurs 
de recollida d’escombraries, que 
quasi ha doblat el preu respecte 
a l’última licitació. Una vegada 
més, ens toca fer polítiques valen-
tes destinades a la majoria de la 
població per garantir el benestar 
i la qualitat de vida.

Et presentaràs a les elec cions 
municipals?

En principi el meu compromís va 
ser acabar el mandat actual i re-
petir si així ho vol la majoria de la 
gent que participa en els espais 
oberts per elaborar la nova llista i 
el nou programa. En tot cas, l’ex-
periència acumulada en aquests 
gairebé dos anys i l’equip que 
es pugui formar em donen força, 
empenta i seguretat per afrontar 
el repte d’un nou mandat. 

Ara mateix estem tirant endavant 
una candidatura que aglutini el 
màxim de sensibilitats possibles, 
sumant l’experiència de persones 

I, cal dir-ho alt i clar, el govern 
municipal s’ha espavilat a bus-
car subvencions per a la majoria 
d’actuacions que s’han fet, i ha 
evitat així augmentar els impostos 
els darrers vuit anys. De fet, en 
comptes d’augmentar-los s’han 
engegat bonificacions o subven-
cions per fomentar les energies 
renovables o per millorar les fa-
çanes degradades del municipi.

Com s’afronta aquesta crisi que 
vivim?

Vivim una crisi sistèmica, que va 
més enllà d’un fet puntual, i ens 
haurem d’anar adaptant a les no-
ves realitats. Hem vist com el cost 
de la vida no para d’augmentar 
any rere any; això posa en serio-
ses dificultats moltes persones i 
famílies del municipi. Aquest és 
un dels grans reptes: en una si-
tuació d’augment de la factura 
elèctrica, del gas, dels aliments, 
de l’habitatge, amb els sous de 
la majoria de la població conge-
lats o amb increments molt petits, 
l’Ajuntament ha de continuar al 
servei de la ciutadania, garantint 
serveis bàsics per a tothom, i fer 
polítiques públiques que afavo-
reixin la igualtat.

Al mateix consistori estem patint 
de valent, ja que l’increment dels 

que ja han estat a l’Ajuntament, 
amb el nostre partit o amb altres, 
i sobretot sumant cada veí i veïna 
que vulgui implicar-se en un pro-
jecte polític ampli i molt localista, 
però alhora amb visió de país. 

En aquesta nova etapa també 
estem treballant amb altres muni-
cipis de la Llera del Ter i de les 
Gavarres per presentar una part 
conjunta als respectius progra-
mes electorals. Cal tenir en comp-
te que Bordils, Cervià de Ter, Sant 
Jordi Desvalls i la resta de muni-
cipis de la zona compartim terri-

tori, activitats, comerç, l’institut en 
força casos... Ens uneixen molts 
llaços. En breu començarem el 
procés participatiu per elaborar el 
programa, decidir la fórmula per 
presentar-nos i preparar la llista. 
Us hi espero a tots i totes.

Com veus el futur de Celrà? 

Estic orgullós de viure en un po-
ble que ha estat capaç d’avan-
çar en moments complicats, i 
que ha aconseguit tenir un polí-
gon industrial potent, un comerç 
viu, un teixit associatiu que fa 
una feina espectacular, una taxa 
d’atur molt per sota de la mitjana, 
uns serveis públics de referència 
i molt diversos... Ara cal conti-
nuar treballant per mantenir el 
lideratge en tots aquests àmbits 
i millorar en problemàtiques com 
l’habitatge.

Som un poble amb 5.500 per-
sones empadronades, amb un 
polígon que de manera directa 
o indirecta dona feina a unes 
2.000 persones, amb uns serveis 
públics equivalents a pobles de 
10.000 o 15.000 habitants, i amb 
molts reptes al davant que cal 
afrontar conjuntament per conti-
nuar fent un poble cada cop més 
viu i per millorar la qualitat de vi-
da de tothom. 

Abans de les eleccions municipals de 2019 la CUP Celrà 
va fer públic que en cas de revalidar el suport de la 
ciutadania Dani Cornellà cediria l’alcaldia a la meitat del 
mandat. La seva elecció com a diputat al Parlament va 
accelerar uns mesos el procés, i el 29 de març de 2021 
David Planas va ser escollit alcalde de Celrà en un ple 
extraordinari celebrat al teatre de l’Ateneu.

«Anem avançats entre 
5 i 10 anys en les 
polítiques públiques,  
i molts municipis o 
ens supramunicipals 
utilitzen les innovacions 
a Celrà com a exemple»

«Estem treballant amb 
altres municipis de la 
Llera del Ter i de les 
Gavarres per presentar 
una part conjunta als 
programes electorals»

«Som un poble amb 
5.500 persones 
empadronades però 
amb uns serveis públics 
equivalents a pobles  
de 10.000 o 15.000»



jectiu a curt termini és crear dues 
comunitats més i ampliar així el 
nombre de famílies beneficiàries.

Les plaques solars al Centre Cívic 
i a les piscines estan servint per 
reduir els consums elèctrics un 
20% i un 12% respectivament, i 
comporten una reducció impor-
tant de les factures. En aquests 
moments estem en converses 
amb diferents actors per posar 
en marxa més accions que con-
tribueixin a la lluita contra el canvi 
climàtic i la crisi energètica.

URBANISME

Com en ocasions anteriors, l’Ajun-
tament de Celrà es va presentar 
a la convocatòria del Pla únic 
d’obres i serveis de Catalunya 
(PUOSC) 2020-2024. Les bases 
establien una aportació econò-
mica mínima en funció de la po-
blació i una d’addicional, amb un 
màxim de 250.000 euros, segons 
la puntuació obtinguda pels pro-
jectes presentats d’acord amb 
els criteris de la convocatòria. 
Celrà va aconseguir el topall de 
250.000 euros.

Es van presentar dos projectes 
amb diferents actuacions inclo-
ses a cadascun. El primer paquet 
contenia tres actuacions que es 
van executar ja el 2020: la clima-
tització del pavelló vell i el porxo 
de les piscines, la substitució de 
la maquinària de la calefacció 
del Centre Cultural La Fàbrica i 
la Biblioteca, i la primera fase del 
cobriment del torrent del carrer 
Isidre Rossell.

El segon paquet també consta 
de tres actuacions, la primera 
de les quals és la remodelació 
de la plaça del Mercat. Del pro-
cés participatiu dut a terme du-

rant octubre i novembre de 2021, 
amb dues trobades presencials 
i diverses aportacions telemàti-
ques, en va resultar un avantpro-
jecte de reordenació de l’espai 
que es durà a terme en sis fases. 
La primera etapa inclou la millora 
de la il·luminació, la instal·lació 
de nous jocs a la zona infantil, la 
millora del ferm i la creació de vo-
reres més amples en l’accés des 
de la carretera de Juià.

La segona actuació és la continu-
ació del cobriment del torrent del 
carrer Isidre Rossell. En aquest 
cas la subvenció obtinguda per-
met completar 15 metres més. A 
mesura que s’aconsegueixin no-
ves subvencions s’aniran desen-
volupant les fases següents. 

I el darrer projecte finançat pel 
PUOSC és la museïtzació de la 
torre Desvern, concretament la 
transformació de la planta baixa 
en un centre d’interpretació de 
les Gavarres i del mateix edifici. 
Actualment s’estan duent a terme 
obres de reforma en aquest es-
pai, a càrrec de la Diputació. Un 
cop finalitzades, esperem que 
ben aviat, s’engegarà l’actuació. 

Obres i serveis finançats 
pel PUOSC: de la plaça del 
Mercat a la torre Desvern

MOBILITAT

El carril bici 
fins a Girona, 
una qüestió 
pendent

Durant aquest mandat, tot i 
les adversitats, el govern mu-
nicipal ha continuat treballant 
de valent per tirar endavant el 
carril bici Celrà-Girona, però 
el projecte s’ha vist afectat 
per diferents motius. En pri-
mer lloc Adif va detectar, 
gràcies al projecte elaborat 
per l’Ajuntament de Celrà, 
que el talús per on ha d’anar 
penjat el carril a la zona del 
congost estava malmès. En 
més de cent anys no s’hi ha-
via fet cap actuació i el riu 
n’havia anat debilitant la part 
inferior. Per això, durant més 
d’un any, els trens disminuï-
en molt la velocitat en aquest 
tram, per precaució i per evi-
tar possibles danys a la via. 

L’any 2022 Adif va reomplir els 
espais buits amb material per 
garantir l’estabilitat del talús. A 
conseqüència del retard pro-
vocat per les obres i les mo-
dificacions del projecte, ens 
vam trobar amb un encariment 
desorbitat del preu dels mate-
rials, i el cost del carril es va 
duplicar en qüestió de mesos: 
d’1,2 a 2,5 milions d’euros. 

Amb tot, el govern municipal 
ha pactat un conveni pel qual 
l’Ajuntament continuarà finan-
çant l’actuació amb el mig mi-
lió d’euros previst i la resta ani-
rà a càrrec de la Generalitat. 
El mig milió que va demanar 
la Diputació als fons europeus 
era totalment insuficient per fer 
front al cost del projecte. Els 
passos següents són la signa-
tura del conveni, la licitació de 
les obres i finalment la cons-
trucció del carril en el període 
2023-2024. 

L’Ajuntament de Celrà fa anys 
que esmerça esforços a millorar 
l’eficiència energètica dels equi-
paments públics i fomentar les 
energies renovables. Actualment 
disposem de calderes de biomas-
sa a l’escola Les Falgueres i al 
Centre Cultural La Fàbrica, i d’ins-
tal·lacions fotovoltaiques a l’Ate-
neu, la potabilitzadora d’aigua, la 
depuradora, les piscines, el Cen-
tre Cultural La Fàbrica i l’escola 
L’Aulet. Ara s’està treballant per 
crear la primera comunitat ener-
gètica al poble. 

La comunitat estarà situada a Can 
Ponac. Se’n cobrirà la teulada amb 
plaques solars, que serviran per a 
l’autoconsum de l’edifici i perquè 
algunes llars del poble se’n puguin 
beneficiar. El projecte tindrà un 
cost aproximat de 86.000 euros. 

Les comercialitzadores elèctri-
ques no ens estan posant gens 
fàcil dur a terme actuacions com 
aquestes, però no defallim: l’ob-

Comunitats energètiques, un pas 
més en energies renovables

SOSTENIBILITAT
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En marxa 
el Centre 
d’Interpretació 
de La Fàbrica

Aviat s’obrirà el Centre d’Inter-
pretació de La Fàbrica a l’es-
pai de memòria situat al «tub» 
del Centre Cultural La Fàbrica, 
al costat del Centre d’Inter-
pretació del Camp d’Aviació. 
Aquest nou espai explica la 
història de la fàbrica Pagans 
i el seu impacte sobre la vida 
del municipi des de la seva 
construcció fins a l’actualitat: 
el seu inici com a fàbrica d’ex-
tractes tànnics d’origen ve-
getal per adobar pells, el seu 
creixement, el seu tancament 
i el seu pas a mans públiques 
per convertir-la en un equi-
pament multifuncional (pis-
cines, pavellons, biblioteca, 
antigament Escola de Dansa, 
Escola Municipal d’Art, aula 
de l’Escola de Música del Gi-
ronès, Sala d’Entitats, Centre 
Cívic, Espai Nadons...)

PATRIMONI



Des del 2015 l’Ajuntament es va 
proposar l’objectiu de pacificar 
els espais públics per fer-los més 
respectuosos amb els vianants, 
més inclusius i en conseqüència 
més educatius i aptes per a la cir-
culació autònoma d’infants i joves. 
Amb aquest propòsit es van rede-
finir passos de vianants, rotondes 
i semàfors. D’aquesta feina en va 
sortir també una xarxa d’itineraris 
que promouen la mobilitat autòno-
ma dels infants i joves del poble 
per l’espai públic.

L’any 2019, des de la Regidoria 
d’Educació i en consonància amb 
l’adhesió del municipi a l’Aliança 
Educació 360, es va convocar 
una jornada on les entitats, cen-
tres educatius i persones del po-
ble amb interès en qüestions edu-
catives vam elaborar una llista de 
prioritats i interessos i vam orga-
nitzar espais de treball per dur-los 
a terme. Una de les diverses es-
tratègies organitzatives sorgides 
va ser la creació d’una comissió 
d’espais públics i infància. 

El primer que va fer aquesta co-
missió va ser entomar el testimo-
ni de la feina feta des del 2015 i 
l’objectiu de fer de Celrà un po-
ble educatiu on infants i joves 
es poguessin moure col·lectiva-
ment i amb autonomia. Finalment, 
aquesta voluntat es va traduir en 
la iniciativa «Camins compartits», 
que se suma a les intervencions 
precedents a la via pública ara ja 
no només per fer-la més amable 
per als vianants, sinó per provo-
car de forma explícita el retorn 
dels espais públics a la infància. 

‘Camins 
compartits’, 
una iniciativa 
per retornar els 
espais públics 
a la infància
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Un projecte importantíssim per 
al poble de Celrà és l’amplia-
ció de la depuradora municipal 
d’aigües. La inversió costarà 
2.435.000 euros, 766.000 dels 
quals els assumirà l’Ajuntament, 
mentre que la resta la sufragaran 
les empreses del municipi impli-
cades en l’obra de millora. L’ac-
tual depuradora fa anys que es 
troba al límit de la seva capacitat 
per dos motius: l’augment pobla-
cional del municipi i el nombre 
creixent d’empreses que s’han 
anat instal·lant al polígon indus-
trial. Això impedia autoritzar més 
abocaments d’aigües industrials 
a les empreses. 

Durant prop de dos mandats el 
govern municipal ha estat treba-
llant colze a colze amb les empre-
ses i l’ACA per assegurar l’ampli-
ació i millora de la depuradora. 
Amb aquesta actuació es garan-
teix que grans empreses del polí-

MEDI AMBIENT

gon ja no es plantegin marxar per 
la impossibilitat de créixer o fabri-
car nous productes, alhora que 
deixem preparada aquesta infra-
estructura essencial per atendre 
les necessitats dels pròxims vint 
anys. El polígon industrial dona 
feina de manera directa a prop 
de 2.000 persones, moltes de les 
quals viuen a Celrà i la zona de la 
Llera del Ter. 

L’ampliació de la depuradora, 
una necessitat per al municipi

TRÀNSIT

La Generalitat 
renova el seu 
compromís de 
fer la variant 
de la C-66

Fa molts anys que el poble 
reclama que la carretera de 
Palamós no sigui una via de 
pas per als vehicles que van 
en direcció a Bordils o la cos-
ta sinó un carrer més del po-
ble i per al poble. Abans de 
la pandèmia el Departament 
de Territori i Sostenibilitat es 
va comprometre a redac-
tar el projecte per desviar la 
C-66 pels carrers Nòria i Ter 
(vies perimetrals del polígon 
industrial).

Però la Generalitat no va 
complir amb els terminis fi-
xats i, un cop de tornada a la 
normalitat, vam reiniciar les 
converses i pressions cap al 
govern per tal que donés res-
posta a un compromís acor-
dat anys enrere. Es va dema-
nar a l’exalcalde de Celrà i 
actual parlamentari de la CUP 
Dani Cornellà que ho portés 
al Parlament per així accele-
rar la resposta. Finalment, ara 
sí que podem dir que s’està 
treballant en el projecte: du-
rant aquest any hauríem de 
tenir una proposta sobre la 
taula per començar a parlar 
de terminis i pressupost.

EDUCACIÓ

ESPORTS

Ampliacions  
i millores dels 
equipaments 
esportius

Una de les primeres actuacions 
de l’actual mandat va ser subs-
tituir l’herba del camp de futbol 
municipal i aprofitar-ne les res-
tes per construir un petit camp 
d’entrenament al mateix recinte. 
L’actuació va costar 170.000 
euros, dels quals la Diputació 
en va subvencionar 40.000.

L’any passat vam poder in-
augurar el tercer vas de les 
piscines municipals de Celrà. 
Aquest projecte va ser escollit 
per la ciutadania durant un pro-
cés participatiu per millorar les 
instal·lacions i va ser executat 
amb un pressupost de 200.000 
euros. Després de les dificul-
tats que hi va haver amb la pri-
mera empresa guanyadora de 
la licitació –que va abandonar 

l’obra a mig fer per problemes 
econòmics–, es va aconseguir 
tramitar per procediment d’ur-
gència una segona adjudicació 
amb l’objectiu de finalitzar la 
construcció i poder gaudir-ne 
durant tot l’estiu. 

La zona esportiva de Celrà ja 
té un parc de patinatge remo-
delat d’acord amb les peticions 
rebudes als pressupostos par-
ticipatius. El parc s’ha ampliat 
i dotat d’elements per tal que 
joves i nens i nenes de totes les 
edats puguin practicar-hi dife-
rents especialitats. L’actuació 
ha costat 44.000 euros, sub-
vencionats en la seva totalitat 
per la Diputació de Girona.

Actualment s’està treballant 
en la substitució del paviment 
d’una de les pistes de tenis, 
amb la previsió de fer el mateix 
amb la segona l’any vinent. 

També es preveu la construc-
ció d’una segona pista de pà-
del i el suport a la constitució 
d’una nova entitat que fomenti 
aquesta pràctica esportiva. 
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Dissabte 4 de març de 2023          
14 h      Porxo de les piscines de Celrà

CALÇOTADA
POPULAR

13a

Menú:
Calçots 
Botifarra amb patates (o opció vegetariana)
Pa, agua, vi i postres 

Preu: 10 €
Persones a l’atur o jubilades: 8 €
Menú infantil (macarrons i postres): 5 €

Venda de tiquets: Fleca Ten Ten (ctra. Palamós)
Carnisseria Sergi (c/ Aumet i av. Catalunya)
També als telèfons 606 046 868 i 639 337 897 
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